
ZÁPIS č. 9/2000 (108 ) 
ze zasedání Akademického senátu VUT konaného dne 27. června 2000 

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 
 
 
Přítomni:   viz presenční listina (celkem 19 senátorů) 
 
Omluveni:   Popela/FSI, Zbořil/FEI, Lukášková/FA, Mašek/FCH,  

Dufková/FCH, Kříž/FaVU, Balátě/FT, Hoffmann/FT 
 
Hosté:    Doc. Chybík/děkan FA, Dr. Kynčl/Proděkan FA 
    Ing. Hrubý/předseda AS FA 
    Dr. Ondračka/zastupující děkan FaVU,  
    Mgr. Niederle/místopředseda AS FaVU,  

nyní pověřen výkonem funkce předsedy AS FaVU 
Mgr. Fajnor/abdikující předseda AS FaVU 

    Mgr. Forchtsamová/tajemnice FaVU  
 
Vzhledem k nepřítomnosti předsedy AS VUT Doc. Zbořila řídila jednání dnešního zasedání 
místopředsedkyně AS VUT Doc. Münsterová. Úvodem přivítala všechny přítomné senátory, 
prorektora Kazelleho, kvestora Pěnčíka a dále hosty z FA a FaVU, kteří se účastnili dnešního 
zasedání.  
Doc. Münsterová požádala senátory o přijetí změny programu AS VUT ve smyslu přesunutí 
bodu 4) namísto bodu 2) z důvodu dřívějšího odchodu předsedy LK AS VUT Mgr. Božka 
z jednání AS VUT. Současně prezentovala návrh Mgr. Božka změnit název tohoto bodu na 
"Vnitřní předpisy fakult".  Navržená změna programu dnešního zasedání AS VUT byla 
senátory schválena. 
 
PROGRAM: 
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
2. Vnitřní předpisy fakult - legislativní komise AS VUT 
3. Informace rektora, prorektorů, kvestora 
4. Zpráva o provedené kontrole počítačových studoven - studentská komora AS VUT 
5. Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých škol 
6. Různé 
 
 
Ad 1) Kontrola zápisu z minulého zasedání 
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
Ad 2) Vnitřní předpisy fakult 
Doc. Münsterová informovala členy AS VUT o jednáních legislativní komise AS VUT, která 
se uskutečnila ve dnech 13. června a 19. června 2000. Na základě těchto jednání byly dne 
20. června rozeslány k vyjádření akademickým senátům fakult návrhy změn příslušných 
článků statutů fakult, týkajících se vnitřních předpisů fakult v případě, že fakulty budou 
souhlasit s převzetím Disciplinárního řádu VUT a řídit se Stipendijním řádem VUT.  
Současně byly návrhy změn zaslány všem členům AS VUT. 
Dále byly členům AS VUT rozeslány E-mailem tyto další materiály: 
!"Návrh Jednacího řádu Vědecké rady FP - dne 3. května 2000 (dosud nebyl projednán 

z časových důvodů). 
!"Návrh Jednacího řádu Vědecké rady FAST - dne 13. června 2000. 
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!"Návrh Příloh Statutu FAST - dne 13. června 2000. 
!"Návrh Změny č. 1 Statutu Fakulty technologické VUT ve Zlíně - rozeslán AS VUT dne 

20. června 2000). 
Doc. Münsterová předala slovo předsedovi LK AS VUT Mgr. Božkovi. 
 
#" Změna příslušných článků  statutů fakult týkajících se vnitřních předpisů fakult 
Mgr. Božek sdělil senátorům, že k návrhům změn se z časových důvodů nevyjádřily všechny 
akademické senáty, proto budou návrhy změn statutů FEI, FCH, FP a FaVU projednány až na 
příštím zasedání AS VUT.  
Současně upřesnil návrh změn 1) odst. příslušných článků statutů, obsahujících vyjmenování 
vnitřních předpisů fakult ze zákona. V návrhu změn, předloženém LK AS VUT, bylo 
v případě převzetí Disciplinárního řádu VUT fakultou vypuštěno z vymezených předpisů 
fakult písmeno f), pod kterým zákon uvádí disciplinární řád pro studenty. Mgr. Božek podal 
výklad, že jestliže fakulta Disciplinární řád pro studenty VUT přejímá, stává se tímto jejím 
vnitřním předpisem, a proto musí být písmeno f) ve statutu fakulty uvedeno.  
Dále se členové AS VUT vyjádřili hlasováním k jednotlivým změnám statutů fakult. 
 
#" Změna čl. 5  Statutu FT VUT 
Mgr. Božek seznámil senátory s vyjádřením Akademického senátu Fakulty technologické  
a doporučil schválit změnu ve fakultou navrhovaném znění, pouze s uvedením písmena f) 
v odst. 1).  
Hlasování o schválení: 
Pro - 19 hlasů 
Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 
UAS 1 
Akademický senát VUT schválil změnu čl. 5 Statutu Fakulty technologické v následujícím 
znění: 

Článek 5 
Vnitřní předpisy FT VUT  

1) Vnitřní předpisy FT VUT tvoří vnitřní předpisy uvedené v §33 odst.2 písm. a), d) až f) 
zákona. 

2) FT VUT se řídí Studijním a zkušebním řádem VUT v Brně. Směrnice fakulty, vydané 
k jeho provedení, musejí být předem projednány v Akademickém senátu FT VUT (dále jen 
„AS FT VUT“). Časový plán akademického roku pro fakultu (čl. 2 odst. 6 Studijního a 
zkušebního řádu VUT v Brně) vyhlásí děkan po projednání v AS FT VUT. Strukturu Rady 
studijního programu (čl. 4 Studijního a zkušebního řádu VUT v Brně), její pravomoci, 
funkční období jejích členů a podrobnou náplň její činnosti stanoví děkan po projednání 
v AS FT VUT. 

3) Fakulta se řídí Stipendijním řádem VUT v Brně. Podrobnosti stanoví směrnice fakulty. 
4) FT VUT přejímá Disciplinární řád pro studenty VUT v Brně jako svůj vnitřní předpis. 
 
#" Změna čl. 8 Statutu FAST VUT 
Mgr. Božek seznámil členy AS VUT s navrhovanou změnou, kterou schválil AS FAST. 
Hlasování o schválení: 
Pro - 19 hlasů 
Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 
UAS 2 
Akademický senát VUT schválil změnu čl. 8 Statutu FAST v následujícím znění: 
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Čl. 8 
Vnitřní předpisy FAST 

1) Vnitřní předpisy FAST tvoří předpisy uvedené v § 33 odst. 2 písm. a), d) až f) zákona. 
2) Fakulta se řídím Studijním a zkušebním řádem VUT v Brně. 
3) Fakulta se řídí Stipendijním řádem VUT v Brně. Podrobnosti stanoví směrnice děkana 

fakulty, schválená AS fakulty.  
4) Fakulta přejímá Disciplinární řád pro studenty VUT v Brně jako svůj vnitřní předpis. 
Tato změna nabývá účinnosti dnem schválení AS VUT,  s výjimkou odst. 3), který nabývá 
účinnosti schválením příslušné směrnice děkana v AS FAST. 
 
#" Změna čl. 5 Statutu FSI VUT 
Vzhledem k tomu, že původně navrhovaná změna LK AS VUT se týkala pouze vypuštění 
písmena f) z odst. 1), zůstává čl. 5 Statutu FSI beze změny.  
 
#" Změna čl. 5 Statutu FA VUT 
Senátoři byli seznámeni  se stanoviskem AS FA k návrhu změny. Mgr. Božek ji doporučil 
schválit s uvedením  písmena f) v odst 1).  
Hlasování o schválení: 
Pro - 19 hlasů 
Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 
UAS 3 
Akademický senát VUT schválil změnu čl. 5 Statutu FA v následujícím znění: 

Čl. 5 
Vnitřní předpisy FA 

1) Vnitřní předpisy FA tvoří předpisy uvedené v § 33 odst. 2 písm. a), d) až f) zákona. 
2) Fakulta se řídí Studijním a zkušebním řádem VUT v Brně. 
3) Fakulta se řídí Stipendijním řádem VUT v Brně. Podrobnosti stanoví směrnice děkana 

fakulty. 
4) Fakulta přejímá Disciplinární řád pro studenty VUT v Brně jako svůj vnitřní předpis. 
 
#" Změna čl. 5 Statutu FaME 
Předseda AS FaME vyjádřil souhlas s navrženým zněním úpravy a doporučil jej AS VUT ke 
schválení. 
Hlasování: 
Pro – 19 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 4 
Akademický senát VUT schválil změnu čl. 5 Statutu FaME v následujícím znění: 

Čl. 5 
Vnitřní předpisy FaME 

1) Vnitřní předpisy FaME tvoří vnitřní předpisy uvedené v § 33 odst 2 písm. a), d) až f) 
zákona. 

2) FaME se řídí Studijním a zkušebním řádem VUT v Brně. Směrnice fakulty, vydané k jeho 
provedení, musejí být předem projednány v Akademickém senátu FaME (dále jen v AS 
FaME). Časový plán akademického roku pro FaME (čl. 2 odst. 6 Studijního a zkušebního 
řádu VUT v Brně) vyhlásí děkan po projednání v AS FaME. Strukturu rady studijního 
programu (čl. 4 Studijního a zkušebního řádu VUT v Brně), její pravomoci, funkční 
období jejích členů a podrobnou náplň její činnosti stanoví děkan po projednání v AS 
FaME.  
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3) Fakulta se řídí Stipendijním řádem VUT v Brně. Podrobnosti stanoví směrnice děkana 
fakulty. 

4) Fakulta přejímá Disciplinární řád pro studenty VUT v Brně jako svůj vnitřní předpis. 
 
Na závěr Mgr. Božek sdělil, že LK AS VUT navrhla úpravu vnitřních předpisů fakult, které 
musí být podepsány předsedou AS VUT a rektorem VUT. Důvodem je, že AS fakult 
předkládají návrhy vnitřních předpisů, AS VUT schvaluje jejich konečné znění. Až se fakulty 
vyjádří k dalším změnám statutů fakult, budou vydána jejich nová úplná znění.  
 
#" Hlasování o schválení návrhu Jednacího řádu VR FAST 
Mgr. Božek doporučil předložený návrh schválit. Vzhledem k tomu, že ze strany členů AS 
VUT nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo přistoupeno k hlasování o schválení.  
Hlasování: 
Pro – 19 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 5 
Akademický senát VUT schválil Jednací řád Vědecké rady FAST ve znění předloženém dne 
13. června 2000.  
 
#" Hlasování o schválení návrhu Jednacího řádu VR FP 
Mgr. Božek doporučil předložený návrh schválit. Připomínky ze strany senátorů nebyly 
vzneseny a bylo přistoupeno k hlasování o schválení předloženého návrhu. 
Hlasování: 
Pro – 19 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 6 
Akademický senát VUT schválil Jednací řád VR FP ve znění předloženém dne 3. května 
2000.  
 
#" Projednání návrhu Změny č. 1 Statutu FT ve Zlíně 
Mgr. Božek sdělil senátorům, že navrhovaná Změna č. 1 Statutu FT ve Zlíně obsahuje 
zejména formální úpravy, které se nedotýkají obsahu statutu. Doporučil ji proto 
v předloženém znění schválit (s výjimkou čl. 5, jehož změna již byla výše schválena).  
Členové AS VUT nevznesli k předloženému návrhu žádnou připomínku, a proto bylo 
přistoupeno k hlasování o jeho schválení. 
Hlasování: 
Pro – 18 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
UAS 7 
Akademický senát VUT schválil Změnu č. 1 Statutu Fakulty technologické ve Zlíně VUT 
v Brně s výjimkou čl. 5 statutu.  
 
#" Změna čl. 17 Statutu FA a přílohy č. 3 Statutu FA 
Návrh změny byl rozeslán členům AS VUT spolu s pozvánkou na dnešní zasedání AS VUT 
v tištěné formě. Před zasedáním AS VUT se uskutečnilo jednání o předloženém návrhu mezi 
Mgr. Božkem, Doc. Münsterovou a zástupci Fakulty architektury děkanem Chybíkem a 
proděkanem Dr. Kynčlem. Výsledkem jednání bylo stažení předloženého návrhu z programu 
dnešního zasedání s tím, že návrh bude doplněn a předložen na příští zasedání AS VUT.  
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Tajemnice Cardová sdělila senátorům, že včera obdržela z FaVU návrh Jednacího řádu 
Umělecké rady FaVU, který bude po zasedání rozeslán všem členům AS VUT a bude 
projednán na příštím zasedání.  
 
Na závěr poděkovala místopředsedkyně AS VUT Doc. Münsterová členům legislativní 
komise AS VUT a tajemnici AS VUT za přípravu a zpracování návrhů změn statutů fakult. 
Členům AS VUT bude v Příloze č. 1 zápisu z dnešního zasedání rozeslána tabulka aktuálního 
stavu zpracování vnitřních předpisů fakult. 
 
 
Ad 3) Informace rektora, prorektorů, kvestora 
 
INFORMACE PROREKTORA KAZELLE 
 
#" Informace o odvolání děkana FaVU Rullera z funkce 
Prorektor Kazelle informoval o odvolání Doc. Rullera z funkce na základě návrhu 
Akademického senátu FaVU. Návrh o odvolání děkana projednával se zástupci AS FaVU 
prorektor Kazelle v zastoupení rektora Vrbky, který byl služebně mimo republiku. Na základě 
souhlasu rektora, kterého prorektor telefonicky informoval, podepsal prorektor Kazelle  v 
zastoupení rektora odvolání Doc. Rullera z funkce dne 8. června 2000.   
Doc. Novotný předal členům AS VUT kopie "Návrhu ekonomické komise AS FaVU VUT 
Brno Akademickému senátu FaVU VUT Brno na schválení návrhu rektorovi VUT Brno na 
okamžité odvolání Doc. ak. soch. Tomáše Rullera z funkce děkana FaVU", "Zápisu z řádného 
zasedání AS FaVU ze dne 6. 6. 2000", na kterém byl tento návrh schválen a kopie odvolání 
děkana z funkce rektorem VUT.   
Prorektor Kazelle sdělil, že řízením fakulty do doby zvolení nového děkana FaVU byl 
jmenován PhDr. Pavel Ondračka. 
Doc. Novotný sdělil senátorům, že požádal Dr. Ondračku, aby osobně informoval AS VUT 
o současném stavu na Fakultě výtvarných umění. Vzhledem k tomu, že dnes ráno probíhají na 
FaVU promoce, dostaví se Dr. Ondračka na zasedání AS VUT až po 11:00 hodině. 
 
#" Návrh na odvolání Doc. Rullera z funkce člena Vědecké rady VUT 
Prorektor Kazelle seznámil senátory s písemným návrhem rektora Vrbky na odvolání Doc. 
Rullera z funkce člena VR VUT (návrh bude Přílohou č. 2 zápisu z dnešního zasedání). 
Prorektor Kazelle zdůvodnil podaný návrh tím, že Doc. Ruller se stal členem VR VUT 
z titulu své funkce děkana fakulty. Vzhledem k tomu, že byl z této funkce odvolán, pominul 
tímto i důvod jeho členství. Po zvolení nového děkana FaVU rektor předloží návrh na 
doplnění VR VUT. Akademický senát VUT vzal na vědomí předložený návrh na odvolání 
Doc. Rullera z Vědecké rady VUT a po diskusi konstatoval, že nemůže být pominuta 
předkládací lhůta. Proto bude o předloženém návrhu hlasováno až na příštím zasedání AS 
VUT. 
 
#" Vznik Centra sportovních aktivit (CESA) 
 Prorektor Kazelle se zúčastnil několika jednání ve věci vzniku CESA za účasti děkanů fakult, 
vedoucích ústavů tělesné výchovy na VUT a jednal se všemi pracovníky těchto ústavů, aby si 
utvořil názor na realizaci záměru. V současné době se domnívá, že má soustředěny veškeré 
informace ke zpracování a předložení návrhu, který bude rozeslán členům AS VUT tak, aby 
mohl být projednán na příštím zasedání AS VUT.  
Na závěr prorektor Kazelle požádal zástupce AS VUT v různých grémiích (RVŠ, atd.), aby 
bezprostředně informovali vedení VUT o důležitých jednáních. Jménem rektora jim navrhl 
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účast na jednání úzkého vedení VUT, které se pravidelně koná každé pondělí ve 14:00 hodin 
v místnosti rektora. Případnou účast stačí telefonicky oznámit sekretariátu rektora VUT.  
 
INFORMACE KVESTORA PĚNČÍKA 
 
!"Kvestor Pěnčík předložil členům ekonomické komise AS VUT Analýzu hospodaření 

VUT za rok 2000. Analýza bude dodatečně předložena ve dvou vyhotoveních také 
k uložení do archivu AS VUT a studentské komory AS VUT. 

!"Probíhá jednání o vydání lyžařského svahu městu Brnu jako tzv. historického majetku 
obce. Brněnské biskupství má zájem o odprodej části pozemku přiléhajícího k areálu 
Biskupského gymnázia na Barvičově ulici.  

!"Kvestor informoval o hospodaření VUT za leden až květen, které bylo projednáno na 
minulém zasedání kolegia rektora. Vývoj hospodaření VUT je v relaci s ročním podílem 
přidělené dotace. Trend čerpání finančních prostředků od začátku roku do května ve 
srovnání s loňským rokem byl překročen na třech fakultách: FaVU, FT a FaME ve Zlíně. 
Děkani a tajemníci těchto fakult byli na situaci upozorněni. Nepříznivé čerpání zmíněných 
fakult bude částečně zmírněno předpokládanou dodatečnou dotací ze strany MŠMT. 
Zlínské fakulty obdrží finanční prostředky na krytí zvýšených nákladů souvisejících se 
vznikem UTB ve Zlíně. Dále ministerstvo přislíbilo účelové finanční prostředky při 
vzniku CEVAPO. 

!"V návaznosti na zřízení Univerzity Tomáše Bati byl zpracován návrh na rozdělení fondů 
VUT mezi VUT v Brně a UTB ve Zlíně, který je naprosto korektní a řeší všechny možné 
varianty, které mohou nastat k 31. 12. 2000, tj. v okamžiku rozdělení VUT na dvě 
samostatné vysoké školy. Návrh bude rozeslán všem členům AS VUT v elektronické 
formě po dnešním zasedání AS VUT a bude projednán na příštím zasedání AS VUT v 
září. 

!"Byl zpracován celkový rozpočet VUT, který bude rozeslán všem členům AS VUT E-
mailem po dnešním zasedání AS VUT.  

!"Uskutečnila se porada kvestora s tajemníky fakult, na které byla projednávána metodika 
zpracování rozpočtu v roce 2001. Na základě proběhlé diskuse bude zpracován materiál, 
který bude předložen ekonomické komisi AS VUT k projednání. Kvestor navrhl členům 
EK AS VUT, aby se zúčastnili další porady s tajemníky fakult s programem volné diskuse 
na téma rozpočet roku 2001, která se uskuteční v úterý dne 11. 7. 2000 v 9:00 hodin v 
místnosti kvestora.  

!"Kvestor požádal členy legislativní komise AS VUT, aby se zamysleli nad způsobem 
projednávání výsledku hospodaření VUT za rok 2000 v únoru - březnu příštího roku v 
návaznosti na zřízení UTB. V té době, kdy bude výsledek hospodaření VUT za rok 2000 
projednáván, již budou zlínské fakulty odtrženy od VUT. Hospodářský výsledek by měl 
být korektně rozdělen mezi fakulty, tzn. mezi dvě univerzity. 

!"Tento týden se uskuteční jednání ve věci změny čl. 18 Mzdového předpisu s Koordinační 
odborovou radou VUT. Návrh bude předložen AS VUT k projednání na příštím zasedání 
AS VUT. 

!"Návrh změny Pravidel pro hospodaření a účtování VUT a Předpisu pro hospodaření 
a účtování VUT bude rozeslán AS VUT  během tohoto týdne a bude projednán na příštím 
zasedání AS VUT. 

 
ZÁVĚR: 
Členové AS VUT vzali na vědomí předložení materiálů, o kterých byli kvestorem Pěnčíkem 
informováni. Připomínky všech členů AS VUT k těmto materiálům mohou být zasílány do 
8. září 2000 na adresu tajemnice AS VUT  cardova@ro.vutbr.cz, která je rozešle členům 
ekonomické komise AS VUT a legislativní komise AS VUT. V měsíci září se uskuteční 
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jednání zmíněných komisí. Na základě těchto jednání komise zpracují svá stanoviska 
k předloženým materiálům k projednání na příštím zasedání AS VUT.  
 
Ad 4) Zpráva o provedené kontrole počítačových studoven 
Členové AS VUT obdrželi dne 20. června 2000 v elektronické formě Zprávu o provedené 
kontrole počítačových studoven. Zpráva byla zpracována jednotlivými členy studentské 
komory AS VUT za každou fakultu jednotlivě.  
K materiálu se vyjádřili přítomní zástupci studentské komory. Předseda SK AS VUT sdělil, 
že nebyly shledány žádné závažnější problémy a počítačové studovny slouží k účelu, ke 
kterému byly zřízeny. Studentská komora AS VUT na závěr konstatovala, že velmi oceňuje 
rozhodnutí AS VUT o vyčlenění finančních prostředků na zřízení těchto počítačových 
studoven.  
Doc. Podroužek požádal studenty o zveřejnění předložené zprávy na www stránkách pro 
informaci všem studentům VUT. 
 
 
Ad 5) Informace zástupců AS VUT z jednání v RVŠ 
#" Doc. Podroužek informoval o zřízení E-mailové diskuse ekonomické komise RVŠ 

o prázdninách, během kterých se očekává vypracování nových kritérií jednotlivých 
studijních programů VŠ. E-mailové zprávy o této diskusi budou průběžně rozesílány 
členům EK AS VUT a kvestorovi.  

#" Doc. Münsterová informovala o zasedání předsednictva RVŠ, které se uskutečnilo dne 
15. června 2000 (viz hlavní stránka RVŠ - Alma mater - na adrese :  http://rvs.upce.cz/,  
zápisy z předsednictva RVŠ jsou uvedeny na adrese: 
http://rvs.upce.cz/nova/stale/struktura/predsed/zapisy/index.htm). 
Tohoto posledního zasedání předsednictva RVŠ v letošním školním roce se zúčastnil 
ministr Zeman, který se aktivně zapojil do jednání. Jeho vystoupení se týkalo programu 
vzdělanosti, problematiky přijímacího řízení, studijních programů, jejich struktury 
a financování. Ministr konstatoval, že ministerstvo v současné době nevidí potřebu rychle 
novelizovat zákon č. 111/98 Sb. o VŠ, nebrání se však zahájení diskuse s akademickými 
obcemi vysokých škol o zkušenostech s jeho aplikací a o možných zlepšeních. Na závěr 
vystoupení ministr informoval RVŠ o vybraných úspěšných projektech výzkumných 
center.  
Dalšími body jednání předsednictva RVŠ byly: 
!"Stanovisko RVŠ k Bílé knize. K problematice tzv. Bílé knihy, tj. koncepce systému 

vzdělávání v ČR byly, členům RVŠ předloženy dva materiály (viz Alma mater). Na 
tomto projektu se aktivně podílí i Studentská komora RVŠ, ve které za VUT aktivně 
spolupracuje na tomto projektu Ing. Lukáš Výlupek. Ing. Výlupek dále podal 
doplňující informace ke sdělení Doc. Münsterové.  

!"Předsednictvo RVŠ přijalo většinou hlasů stanovisko legislativní komise RVŠ 
k návrhu novely zákona o VŠ, aby byly zahájeny přípravy na širokou a hlubokou 
demokratickou diskusi o zákoně o VŠ (viz zápis z jednání na výše uvedené adrese).   

!"Dne 22. června 2000 se v prostorách Karolina v Praze konal seminář k problematice 
zákona o VŠ, který zorganizoval rektor UK a současně předseda ČKR Prof. Wilhelm. 
Na seminář byli pozváni rektoři a předsedové AS VŠ, zástupci RVŠ a zástupci 
poslanců. Za VUT se této akce zúčastnili prorektor Dub (v zastoupení rektora), 
předseda Doc. Zbořil (za AS VUT) a Doc. Münsterová (za RVŠ). Jednání bylo 
konstruováno do 8 bodů, týkajících se současného VŠ zákona, jejichž účinnost 
zhodnotil Dr. Staša, který se na jeho tvorbě podílel. Následovala volná debata, která se 
týkala zejména přestavby VŠ studia na třístupňové, se zaváděním bakalářského studia. 
Zástupci VŠ dávali najevo, že bylo vykonáno mnoho práce s aplikací stávajícího 
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zákona při tvorbě vnitřních předpisů VŠ. Bylo dáno najevo, že mnohé věci jsou VŠ 
připraveny a ochotny řešit (otázka bakalářského studia) a mnohé věci je možno řešit 
bez novely v rámci stávajícího VŠ zákona. Účastníci doporučovali, aby stávající zákon 
byl ponechán, byly sbírány zkušenosti a připomínky a teprve potom byla projednávána 
novela. Zástupci předkladatelů nereagovali na připomínky VŠ k novele příznivě. Na 
závěr Doc. Münsterová sdělila, že z jednání bude vypracován materiál, který bude 
uveřejněn v tisku.  

!"Doc. Münsterová se také za RVŠ zúčastnila přednáškové akce v  rámci zasedání 
Vědeckého výboru NATO - dne 16. června v prostorách AV ČR. Přednáška se 
zabývala zejména oblastí vědecké spolupráce NATO  s východními zeměmi.  

 
Ad 6) Různé 
Na zasedání AS VUT se dostavil zastupující děkan Fakulty výtvarných umění Dr. Ondračka, 
aby informoval AS VUT  o událostech, které se na fakultě staly po odvolání bývalého děkana 
Doc. Rullera z funkce. Dr. Ondračka oznámil senátorům své první kroky: 
!"Stabilizoval děkanát FaVU. 
!"Stabilizoval učitelská místa v ateliérech. 
!" Jednal s různými stranami, které na FaVU vznikaly po odvolání děkana, o předložených 

peticích.  
!"Zabránil okamžitému svolání Umělecké rady FaVU bývalým děkanem. 
!"Provedl kontrolu úsporných opatření v čerpání rozpočtu – úspory energie, efektivnost 

provozu, tarifikace telefonů.  
!"Optimalizoval podepsání pracovních smluv vyučujícím. Odložil veškerá výběrová řízení 

na nová místa odborných asistentů, která chtěl bývalý děkan uskutečnit. Konkursy 
probíhají uvnitř ateliérů.  

!"Zprůhlednil organizační strukturu fakulty - zmrazil počet ateliérů až do rozhodnutí nového 
děkana.  

!"Zprůhlednil strukturu hospodaření fakulty soustředěním financování do menšího počtu 
středisek (dříve 36, nyní 7). 

!"Provoz fakulty zůstal zcela zachován - probíhají bakalářské a magisterské zkoušky, 
promoce. Bez problémů bude zahájen i nový školní rok.  

!"Zabránil přijetí zvýšeného počtu studentů na FaVU, které původně bývalý děkan 
zamýšlel.  

Doc. Münsterová sdělila, že je dobré slyšet, co vše bylo učiněno za tak krátkou dobu 
k zavedení systému a většího pořádku na FaVU. Za AS VUT by chtěla zástupcům FaVU 
vyjádřit podporu.  
Následovala diskuse členů AS VUT, ve které zástupci FaVU odpovídali na dotazy senátorů. 
Senátoři se zajímali zejména o konkrétní důvody, které vedly AS FaVU k odvolání bývalého 
děkana Rullera z funkce. Dr. Ondračka sdělil, že to byly zejména důvody ekonomické. Nově 
zvolený senát fakulty konstatoval, že Doc. Ruller na základě svého vystupování není 
spolehlivým garantem vyrovnaného hospodaření na FaVU.  
Mgr. Fajnor sdělil, že nově zvolený senát FaVU začal vnímat fakultu nejen z hlediska udržení 
uměleckého kreditu fakulty, ale snaží se převzít zodpovědnost i za hospodářskou správu 
fakulty. FaVU také získala mnohem větší jistotu v jednání s nově zvoleným vedením VUT, 
které je velmi citlivé. 
Dále členové AS VUT diskutovali se zástupci FaVU o tvorbě rozpočtu fakulty na letošní rok 
a o úhradě dluhu fakulty. Zástupci FaVU sdělili, že dle jejich názoru nebude možné sestavit 
za stávajících podmínek rozpočet FaVU jako vyrovnaný a požádali AS VUT při rozdělování 
ministerstvem dodatečně přidělených finančních prostředků VUT o přihlédnutí k jejich 
závažné situaci.  
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V diskusi se Dr. Kábelová vyjádřila kriticky k akci FAVU "Den otevřených dveří" pořádané v 
lokalitách Rybářská 13/15 a Údolní 19 ve dnech 9. a 10.6.2000. Obzvláště 10.6.2000 v 
budově na Údolní 19 nebyla tato akce ani organizačně, ani věcně zajištěna, což návštěvníci s 
nevůlí kritizovali i ve vztahu k VUT. Po diskusi  se zástupci FAVU vzal AS VUT na vědomí 
mnohostranně ztížené podmínky, za nichž se akce pořádala. Zastává však názor, že všechny 
akce pro veřejnost musí být připraveny pečlivě, jinak je lépe je vůbec nepořádat. Neboť i 
samostatné akce fakult vrhají špatné světlo na celé VUT a k těmto situacím by nemělo 
docházet. 

Doc. Münsterová poděkovala za účast všem zástupcům FaVU a za jejich vyjádření. Na závěr 
jim sdělila, že AS VUT v minulém i v nynějším funkčním období kritizoval FaVU za 
prokázané nedostatky v ekonomických záležitostech, nikdy však samotnou existenci této 
fakulty neohrožoval.   

Prorektor Kazelle popřál všem senátorům hezké prázdniny a poděkoval jim za dobrou 
vzájemnou spolupráci.  

Doc. Münsterová ocenila oboustrannou dobrou a účelnou spolupráci vedení VUT i AS VUT a 
poděkovala všem, kteří se na ní podíleli.  
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 26. září 2000  
!! VE 13:00 HODIN !! 

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 
 
 
 
 
 

    Jaroslav Švec, v. r.                                        Doc. Ing. Eva Münsterová,  CSc., v. r. 
předseda studentské komory AS VUT              místopředsedkyně AS VUT v Brně 
 
 
 
 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
 
 
 
PŘÍLOHY: 
1. Vnitřní předpisy fakult VUT - aktuální stav k 28. červnu 2000 
2. Návrh rektora na odvolání člena Vědecké rady VUT Doc. ak. soch. Tomáše Rullera 


